
 غلظت گرد و غبار در شهر اهواز
 15 برابر استاندارد 

آسمان سیاه اهواز، مدارس را 
تعطیل و پروازها را لغو کرد

ش�هروند| گرد و غبار باز هم به خوزس��تان 
بازگش��ت. رنگی دیگر به آس��مان جنوب غربی 
کشور زد و با خود نفس تنگی آورد. میهمانی که 
هم مدارس را تعطیل کرد و هم پرواز هواپیماها را 
به تأخیر انداخت. می گویند دید افقی در اهواز به 
کمتر از 600 متر رسیده و غلظت گرد و غبار 15 

برابر حد مجاز است. 
به گفت��ه مدیرکل هواشناس��ی خوزس��تان، 
استقرار سامانه کم فشار جنوبی در سطح منطقه 
و وزش ب��اد قابل ملاحظه، موج��ب وقوع پدیده 
گردو غبار، به ویژه در شهرستان های آبادان و اهواز 
شده است. ش��عاع دید در شهرس��تان آبادان در 
ظهر سه شنبه، به 800متر و در اهواز به 600متر 
رسیده که پیش بینی می ش��ود تا عصر امروز از 

شدت این گردو غبار کاسته شود.
کوروش به��ادری، ادام��ه داد: »این س��امانه 
کم فش��ار تا پایان هفت��ه جاری در خوزس��تان 
مس��تقر اس��ت و انتظار می رود در این مدت در 
برخی از ش��هرهای جنوبی این اس��تان بار دیگر 
شاهد بروز پدیده گرد و غبار باشیم. همچنین به 
دلیل بادهای شدید، شمال خلیج فارس نیز مواج 

خواهد بود.« 
به گ��زارش ایرن��ا، او کانون اصلی گ��رد و غبار 
این روزها در برخی از ش��هرهای خوزس��تان را 

خاک های برخاسته از کشور عراق اعلام کرد. 
خوزستانی ها سال هاست که میزبان میهمانی 
ناخوانده اند که سلامتی ش��ان را تهدید می کند 
و پس از هر ب��ارش صدها نفر را به بیمارس��تان 
می فرستد. با این حال، چاره ای جز میزبانی از آن 
ندارند. حتی آبگیری ت��الاب هورالعظیم که قرار 
بود، س��ایه گرد و غبار را از سر خوزستانی ها کنار 
بزند هم نتوانست آرامش را به آسمان خوزستان 
بازگرداند، زیرا هنوز مشکل برخاست گرد و غبار 
از بیابان های عراق حل نش��ده و به گفته رئیس 
س��ازمان حفاظت محیط زیست، حضور داعش 
در عراق مهار این پدیده را به تعویق انداخته است. 
بهادری درحالی بار دیگر کان��ون اصلی گرد و 
غبار این روزهای خوزس��تان را غبارهای عراقی 
می دان��د که در س��ال های اخیر موض��وع آلوده 
بودن گرد و غبارهای برخاسته از عراق به نگرانی 
 جدی در جنوب غربی کشور تبدیل شده است.

 گرد و غبارهای��ی که گفته می ش��ود به 37 فلز 
آلوده اند، فلزهایی که عامل بیماری های مختلفی 
ازجمله بیماری های عصبی و س��رطان هستند. 
در این باره، مژگان صوابی اصفهانی فوق دکترای 
سم شناسی محیط زیست از دانشگاه میشیگان 
آمریکا، چن��دی پیش به »ش��هروند« گفته بود 
که »غبار عراق آلاینده های جنگ��ی را با خود به 
ایران هم م��ی آورد. طوفان های گ��رد و غبار که 
در ش��هرهای مرزی کش��ور با عراق بسیار اتفاق 
می افتد و از عراق هم نشأت می گیرد، می توانند 
آلاینده های جنگی را از مرز عبور داده و وارد ایران 
کنند. پزشکان جنوب ایران هم فکر می کنند که 
شاهد زیاد شدن بیماری های تولید مثل در زنان و 

ناهنجاری در جنین ها هستند.« 
حالا منش��أ گردوغبار این روزهای خوزستان 
صراحتا، غبارهای عراقی اعلام می شود، غباری 
 که به گفته اداره کل محیط زیس��ت خوزستان

 15 برابر حد مجاز است. 
ش��هریار عس��گری مدی��ر رواب��ط عموم��ی 
محیط زیست خوزستان دراین باره گفت: »میزان 
گرد و غبار در شهرستان اهواز تا ساعت 12 ظهر 
روز سه شنبه به بیش از 2 هزار و 335 میکروگرم 
بر متر مکعب یعنی 15 برابر حد مجاز رسید. این 
در حالی  است که میزان اس��تاندارد آلودگی هوا 

150 میکروگرم بر متر مکعب است.« 
او ادامه داد: »بیشترین میزان گرد و غبار استان 
خوزس��تان در روز جاری مربوط به اهواز گزارش 
شده اس��ت اما شهرس��تان های آبادان، دزفول، 

دشت آزادگان نیز وضع جوی غبار آلود است.« 
گرد و غبار مدارس اهواز را تعطیل کرد

غلظت 15 برابری گرد و غبار در اهواز، مدارس 
نوب��ت بعد از ظهر ای��ن ش��هر را در تمام مقاطع 
تحصیلی تعطیل کرد.  هاش��م بال��دی مدیرکل 
مدیری��ت بح��ران اس��تان خوزس��تان در باره 
گردوغبار این روزهای خوزستان به مهر گفت: به 
دلیل وقوع پدیده گردوغبار در اهواز کلیه مدارس 
این شهرس��تان در مقاطع ابتدایي، راهنمایي و 
متوسطه، در نوبت بعد از ظهر تعطیل اعلام شد 
ولی فعالیت در دیگر ادارات و دانشگاه هاي اهواز 

برقرار است.
او ادامه داد: »از س��وی دیگر استنش��اق هوای 
آلوده به ذرات گرد و غبار سبب نفوذ ذرات ریز به 
کیسه های هوایی ریه ها می شود و این عمل باعث 
اختلال در عملکرد اکسیژن رسانی ریه به بافت ها 
به خصوص قلب می ش��ود و این ام��ر بی نظمی 
در ضربان قل��ب و حملات قلبی در اف��راد دارای 

بیماری های قلبی را درپی دارد.«
بالدی با اش��اره به این که از طرفی در درازمدت 
ذارت بس��یار ریز گرد و غبار وارد دس��تگاه خون 
ش��ده و در جدار عروق رس��وب کرده و شرایط را 
برای تصلب شرایین و تنگی عروق فراهم می کند، 
گفت:  »از دیگر عوارض گرد و غبار تشدید موارد 
آلرژی تنفس��ی در بیماران دارای زمینه اس��ت. 
ریه س��المندان به دلیل کارکرد طولانی و تغییر 
در دستگاه تنفسی دچار فرسودگی شده است. 
بر همین اساس به س��المندان توصیه می شود 
تا حد امکان از منزل خارج نش��وید و از سفرهای 

غیرضروری خودداری کنند. 

شورای شهر تهران پس از بررسی اعتراض فرمانداری برگزاری انتخابات شورایاری ها تا یک ماه دیگر را قطعی اعلام کرد

مسجد جامعی:  انتخابات شورایاری قطعا برگزار می شود
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شهروند| شورای شهر تهران اعتراض فرمانداری 
تهران درباره انتخابات شورایاری ها را بررسی و اعلام 
کرد چهارمین دوره انتخاب��ات اعضای انجمن های 
شورایاری هشتم اسفند در تهران برگزار می شود. این 
درحالی است که مسئولان دولتی همچنان معتقدند 
برگزاری انتخابات شورایاری ها نیازمند تصویب قانون 

انتخابات در مجلس شورای اسلامی است.
جلس��ه علنی ش��ورا دیروز مباحث مختلفی اما 
موض��وع اصلی بح��ث انتخابات ش��ورایاری ها بود. 
همان طور که پیش بینی می شد فرمانداری بار دیگر 
به مصوبه برگزاری انتخابات ش��ورایاری ها اعتراض 
کرده بود. اعضای شورا اما مصوبه قبلی را با تغییراتی 
در برخی کلمات اصلاح کردند و به فرمانداری تهران 
بازگرداندند. آنچه در این دوره از انتخابات شورایاری ها 
به چالشی بین دولت و مدیریت شهری تبدیل شده، 
اصرار دولت بر این موضوع اس��ت ک��ه در قانون به 
بحث برگزاری انتخابات ش��ورایاری ها اشاره نشده و 
اصولا این انتخابات در تقویم انتخاباتی کشور جایی 
ندارد. در مقابل اعضای شورای شهر تهران می گویند 
این انتخابات، یک انتخابات محلی است و ربطی به 
انتخابات مرسوم سیاسی رایج در کشور ندارد. دیروز 
مهدی چمران، رئیس شورای اسلامی شهر تهران، با 
تأکید بر این که انتخابات شورایاری ها در این دوره هم 
مثل ادوار گذشته برگزار می شود، گفت:  انجمن های 
محلی نه فقط در تهران که در دیگر شهرهای کشور 
هم فعال هس��تند و هر کدام هم با ش��رایط مصوب 
آن شهر فعالیت می کنند و انتخاب می شود وحتی 
نامهای متفاوتی دارند. عنوان شورایاری را ما در تهران 
برای این انجمن ها انتخاب کردیم اما در ش��هرهای 

دیگر این انجمن ها را به نام های دیگری می خوانند.
 از س��وی دیگ��ر احمد مس��جد جامع��ی، عضو 
شورای اس��لامی ش��هر تهران و رئیس سابق ستاد 
شورایاری ها هم دیروز در سخنانی از این که عده ای 
تلاش می کنند تا ش��ورایاری ها را وارد تش��ریفات 
بروکراتیک کنند، انتقاد کرد و گفت: ش��ورایاری ها 
نهادهای مردمی هس��تند و مهمترین ویژگی آنها 
این اس��ت که نهادهایی مردم پایه اند. نهادهای های 
مردمی باید سب باش��ند که بتوانند فعال بمانند و 
این که عده ای برای شورایاری ها سازوکار بروکراتیک 

پیش بینی می کنند، کار غلطی است. 
او از فعالیت شش ساله شورایاران در سومین دوره 

فعالیت شورایاری ها تشکر کرد و از معتمدان محلی، 
آنها که در سه دوره گذشته عضو شورایاری ها بودند 
خواست تا در این دوره هم برای حضور و فعالیت در 
انجمن های محلی داوطلب شوند. مسجد جامعی بر 
ضرورت مردمی و س��اده و کوچک بودن تشکیلات 
ش��ورایارای ها تأکید کرد و گفت: ما اصرار داشتیم 
شوراها به تشکیلات بروکراتیک تبدیل نشوند. دوره 
گذش��ته که انجمن ها در 374 محله تهران انتخاب 
شدند، ستاد شورایاری سه اتاق اداری معمولی داشت 
و اعضای ستاد هم 9 نفر بودند و همین تعداد محدود 

انتخابات را برگزار کرد.
به گفته او در دوره های گذشته شورا مثل یک چتر 
حمایتی برای شورایاری ها عمل کرده است و مردم 
خودش��ان ناظر و مجری و برگزارکنن��ده انتخابات 

شورایاری ها بودند. 
مس��جد جامعی ادامه داد: م��ا امیدواریم که این 
رویه تداوم داش��ته باش��د. الان نگرانی هایی وجود 
دارد که در این دوره اس��تعلام مراکز چهارگانه برای 
شرکت کنندگان در نظر گرفته شده است درحالی که 
انتخاب افراد برای فعالیت های داوطلبانه محلی به 
 طی چنین مراحلی نیاز ندارد و ما امیدواریم هیأت

 9 نفره ش��ورا که برای نظارت بر انتخابات تشکیل 
دادیم این موضوع را تسهیل کند.

مسجدجامعی گفت: قطعا انتخابات شورایاری ها 
برگزار خواهد شد و امیدوارم شورایاران گذشته که 
تجربه زیادی کسب کرده اند، در این دوره نیز ثبت نام 

کنند.
او با اشاره به این که وزارت کشور اعلام کرده، اجرای 
این انتخابات با ش��هرداری و نظارت با شورای شهر 
است، گفت: ما از اول به دنبال این موضوع بودیم که 
اجرای انتخابات با شهرداری و نظارت با شورای شهر 
باشد. در حال حاضر هیأت نظارت 9 نفره مشخص 
ش��ده و امیدواریم انتخابات به صورت باشکوه انجام 
شود و شورای ش��هر هم حامی شورایاری ها خواهد 

بود.
مسجدجامعی سخنان منتقدانی را که می گویند 
انتخابات ش��ورایاری ها باید در قانون تصریح ش��ده 
باشد، رد کرد و با اش��اره به این که در قانون اساسی 
تنها به دو انتخابات اشاره ش��ده است که یکی از آن 
انتخابات مجلس اس��ت و تاریخ آن مش��خص شده 
است، گفت: اما انتخابات مجلس خبرگان و شوراها 
که از 4 سال به 6 سال افزایش یافته در قانون اساسی 

نیامده است.
او با اش��اره به بند 7 ماده 71 قانون شوراها گفت: 
چون انتخابات ش��ورایاری ها در س��ه دوره گذشته 
برگزار شده، می توان با استناد به این موضوع دوباره 

انتخابات برگزار کرد.
عضو شورای ش��هر تهران گفت: نامه وزیر کشور 
به معنای لغو انتخابات نیس��ت و انتخابات به قوت 
خود باقی اس��ت و اتفاقا در صحبت های ایشان هم 
تصریح ش��ده که این انتخابات شهری است و دولت 
دخالتی نمی کند. این همان نکته ای است که ما روی 
آن تأکید داش��تیم که این انتخابات محلی است و 
همان طور که شورا روی شهرداری نظارت دارد روی 
انتخابات شورایاری ها که توسط شهرداری برگزار و 
اجرا می ش��ود، نظارت خواهد داشت. هیأت نظارت 

هم که شکل گرفته است.
اعضای شورای شهر تهران زمان برگزاری انتخابات 
شورایاری ها را در هشتم اسفند نهایی کرده اند اما از 
س��وی دیگر واکنش های وزارت کش��ور نسبت به 

برگزاری انتخابات شورایاری ها ادامه دارد. 
حسین علی امیری، سخنگوی وزارت کشور دیروز 
در تازه ترین واکنش ها حرف های چند روز پیش وزیر 
کشور را تکرار کرد و گفت که در قانون انتخاباتی به نام 
انتخابات شورایاری ها پیش بینی نشده است. او گفت: 
»اگر شورای اسلامی ش��هر تهران مصر به تشکیل 
ش��ورایاری ها اس��ت، می تواند از طریق شورایعالی 
اس��تان ها طرحی را به صورت سه فوریتی تهیه و به 
مجلس شورای اسلامی ارس��ال کند که در صورت 
تصویب، وزارت کشور نیز خود را ملزم به اجرای قانون 
می داند و در آن صورت انتخابات شورایاری ها را انجام 
می دهد.« نکته قابل توجه اینجاست که اصولا اعضای 
ش��ورای ش��هر تهران معتقدند که نیازی به ارسال 
چنین طرح سه فوریتی ندارند چرا که به گفته آنها 
وزارت کشور و دولت نباید به انتخابات شورایاری ها 
وارد شوند. به گفته مسجدجامعی، این که وزیر کشور 
گفته که این انتخابات را باید شهرداری برگزار کند 
و شورا نظارت کند، تحلیل درس��ت تر و به واقعیت 
شوراها نزدیک تر است. مسجدجامعی گفت: وزارت 
کشور در این زمینه انتخابات ش��ورایاری مرتبط با 
شهرداری ها است و نظارت هم با ش��ورا است و این 
همان تفکیک کاری است که شورا همواره به دنبال 

تحقق آن بود.
او تأکید کرد: دوره های قبل هم به این صورت بوده 
و هیچ گاه فرمانداری در جلسات شورایاری شرکت 
نکرده اس��ت و در زمینه عدم حضور فرمانداری در 

جلسات شورایاری مشکلی وجود ندارد.

گزارش روز

  سخنگوی وزارت کشور: در انتخابات شورایاری ها دخالتی نمی کنیم

روي خط خبر

رئیس پلیس راهور تهران بزرگ خبر داد

اجرای طرح زوج و فرد در تهران با 
نظارت دوربین ها از اسفند

ش�هروند| محدوده طرح زوج و فرد به صورت 
 »دوربین نظارت« از اوایل اس��فند امس��ال اجرا 

خواهد شد. 
سرهنگ حس��ینی، رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ دیروز با اعلام ای��ن مطلب گفت: همزمان 
با کنترل محدوده زوج و فرد با دوربین، به تدریج 
نیروهای اجرایی را جمع آوری خواهیم کرد. ورود 
به محدوده زوج و فرد 20 هزار تومان جریمه دارد.

حسینی با اشاره به کاهش نرخ صدور جریمه در 
مناطق مجهز به دوربین، گفت: دوربین های ثبت 
سرعت نسبت به سال گذشته 58 درصد افزایش 
داش��ته اند، ام��ا در مقابل جریمه آنه��ا 7درصد 
کاهش یافته است. همچنین میزان دوربین های 
 ورود به محدوده طرح ترافیک 17 درصد افزایش

 داشته اند. اما در این مناطق نیز اعمال قانون کمتر 
شده که ما نیز دنبال همین هستیم. به گفته رئیس 
پلیس راهور تهران بزرگ، از ابتدای اسفند امسال 
محموعا 113 دوربین ش��امل چراغ قرمز، خروج 
از طرح ترافیک و س��رعت که در مح��دوده زوج و 
فرد فعال هستند، به ثبت تخلفات ورود غیرمجاز 
به محدوده زوج و فرد ه��م خواهند پرداخت و در 

حقیقت این دوربین هاکاربری دوگانه دارند.

وزیر علوم :

مراکز رشد علوم انسانی به زودی 
تأسیس می شود

ش�هروند| مراس��م تقدی��ر از برگزی��دگان 
المپیادهای دانش��جویی دیروز با حضور محمد 
فرهادی، وزیر عل��وم و محمود گ��ودرزی، وزیر 
ورزش و جوانان در دانشکده تربیت بدنی دانشگاه 

تهران برگزار شد.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در این مراس��م 
گفت: باید دانشی که تولید می کنیم یا می اندوزیم، 
درنهایت منجر به نتیجه ای علمی، ملموس و عینی 
ش��ود؛ به تعبیر دیگر، در جهان انسانی تغییری 
قابل لمس و قابل  نقد و بررسی ایجاد کند.محمد 
فرهادی از تأسیس مراکز رش��د علوم انسانی در 
آینده نزدیک خبر داد و گفت: در آینده تأسیس 
مراکز رشد علوم انسانی در برنامه های ما قرار دارد 
تا بتوانیم از این علوم به صورت کاربردی استفاده 
کنیم، ما باید به سمت وسویی برویم که رشته های 
جدید و میان رشته ای را در دانشگاه ها ایجاد کنیم، 
چراکه بسیاری از رشته ها عمرشان سر آمده است.
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شهروند| بررسی بازار دارویی نش��ان می دهد در 
13 سال گذشته، واردات دارو رشد 42 درصدی داشته. 
وارداتی که س��هم اش در بازار دارویی بالاست و گفته 
می شود همچنان سیرصعودی دارد. رئیس سندیکای 
صنایع داروهای انس��انی اینها را در اولین هم اندیشی 
توسعه صادرات دارویی کشور می گوید. موضوعی که 
با توضیح رئیس سازمان غذا و دارو همراه بود. دیناروند 
در همین جلسه، از محدود شدن واردات دارو صحبت 
می کند. به گفت��ه او، میزان واردات دارو در  س��ال 91، 
یک میلیارد و 240 میلی��ون دلار بود، آم��اری که در  
سال 92 با کمی افزایش به یک میلیارد و 300 میلیون 
دلار رسید. رس��ول دیناروند می گوید: »این ارقام در  
س��ال جاری، س��یر نزولی به خود دی��د، به طوری که 
امسال سهم واردات دارویی 900 تا 950 میلیون دلار 

پیش بینی می شود.«
کبریایی زاده، رئیس س��ندیکای صنایع داروهای 
انسانی دیروز حرف های دیگری هم  زد. او به اتفاقاتی 
که در بازار دارویی کش��ور رخ داده، اش��اره می کند و 
می گوید: »نگاهی به 13 س��ال گذش��ته به ما نش��ان 
می دهد، متوسط رش��د مصرف دارو در کشور از نظر 
ریالی، 28/3 درصد بود، صنعت هم 9/3رشد داشت و 
واردات با رشد 42 درصدی مواجه بود، این اعداد گویای 
این است که ما نتوانستیم تعادل و موازنه بازار دارویی 
کشور را حفظ کنیم.« او رش��د 42 درصدی واردات را 
پیام بدی برای صنعت داروسازی کشور می داند.»این 
وضع نشان می دهد که مس��یری که سیاست گذاران 
در ح��وزه دارویی می رون��د، نیاز به بازنگ��ری دارد.« 
کبریایی زاده ادامه می دهد: »زمانی که به نمودارها نگاه 
می کنیم، می بینیم که س��هم ریالی بخش واردات به 
شدت بالاست و طی این سال ها هم رشد زیادی داشته، 
در حالی  که اگر تولید و واردات را در کنار هم قرار دهیم، 
می بینیم که سهم تولید در سال های گذشته کاهش 
یافته. همه اینها حکایت از این دارد که طی سال های 
گذشته سهم داروی تولیدی در بازار داخلی کم شده.« 
به گفته او، به طور متوس��ط ارزش یک واحد داروی 
تولید داخل 12تا 16 برابر گران ت��ر از داروی وارداتی 
است. » سال 92 را که مطالعه کردیم متوجه شدیم که 
این اختلاف 12برابر است، در  سال 93، این اختلاف به 
16برابر رسید، به این معنی که امس��ال ارزش داروی 
وارداتی، 3 هزار تومان اس��ت در حالی  که داروی تولید 
داخلی، 184تومان است، برای نمونه داروی متفورمین 
برای ن��وع ایرانی آن 51/2ریال قیمت گذاری ش��ده و 
برای نوع ژنریک و وارداتی آن 169تومان قیمت گذاری 
شده، اگر قرار بود تمام نیاز کشور به متفورمین از محل 

واردات تأمین شود باید 175 میلیارد تومان فقط برای 
ای��ن دارو ارز اختصاص می دادی��م در حالی  که تولید 
داخل ب��ا تأمین 98 درص��د بازار دارویی کش��ور تنها 

65 میلیارد تومان هزینه کرده است.
او با اعلام این که کل ظرفیت داروس��ازی کشور در 
 س��ال 91، 5 هزار میلیارد تومان برآورد شده و در  سال 
92 بین 8 هزار ت��ا 8 هزار و 500 میلی��ارد تومان بوده 
اس��ت، می گوید: »این مقدار، سود یک پالایشگاه هم 
نمی شود.« کبریایی زاده، ظرفیت صنعت داروسازی 
کش��ور را بیش از 2برابر نیاز داخل��ی می داند.»ما باید 
به ب��ازار دارویی کش��ورهای منطقه از جمل��ه عراق، 
افغانس��تان، جمه��وری آذربایجان، تاجیکس��تان و 
همچنین کش��ورهای آفریقایی توجه کنیم، چرا که 
برای نمونه حجم ب��ازار دارویی ع��راق 2 میلیارد دلار 
اس��ت.« به گفته او، ایران در گذش��ته 75 درصد بازار 
دارویی افغانستان را در اختیار داشت که متاسفانه آن 

را از دست داد.
رئیس س��ازمان غذا و دارو اما صحبت های دیگری 
ک��رد. او از مح��دود ش��دن واردات دارو خبر می دهد. 
رس��ول دیناروند می گوید: »کمبوده��ای دارویی را 
نمی شود با واردات حل کرد و این یک استراتژی اشتباه 
اس��ت که بخواهیم با واردات دارو، کمبودهای دارویی 
کش��ورمان را حل کنیم.« او با تأکید بر این که س��هم 
واردات دارو در  سال 94 نسبت به امسال کمتر می شود، 
می گوید: »بازار دارویی ایران را نباید به ریال بسنجیم، 
چرا که ریال ارزش خود را از دست می دهد و نمی توان 
وضع قابل قبولی از بازار دارویی کشور براساس مصرف 

ریالی دارو تشریح کرد.«
رئیس س��ازمان غ��ذا و دارو درب��اره ارز اختصاص 
یافت��ه ب��ه واردات و همچنی��ن صنعت داروس��ازی 
می گوید: »ت��ا پایان دی ماه 777 میلی��ون دلار برای 
واردات دارو و همچنی��ن 625 میلیون دلار به صنعت 
داروس��ازی اختصاص یافته اس��ت. تا پایان  سال در 
مجموع 9 میلیون دلار به واردات دارو و 750 میلیون 
دلار ب��ه صنعت اختص��اص می یابد.« عل��ی ربیعی، 
وزیر کار، رفاه و تأمین اجتماعی س��خنران دیگر این 
هم اندیش��ی بود. او ماجرای داروه��ای چندملیتی را 
مطرح می کند.»آگهی های تجاری ماهواره ای اغلب در 
حوزه دارو است و ما را به سمت داروهای چندملیتی 
هدایت می کنند درواقع کمپانی ه��ا گاهی از طریق 
فضاسازی روانی و از طریق خیریه ها بازار مصرف ایجاد 
می کنند.« او ادامه می ده��د: »کمپانی ها ابزار زیادی 
دارند و گاهی با NGO، خیریه و انجمن ها وارد شدند 

و با فضاسازی روانی ورود کرده اند.«

در اولین هم اندیشی توسعه صادرات در صنایع دارویی کشور اعلام شد

رشد 42 درصدی واردات دارو در 13 سال گذشته

  تا پایان امسال 900 میلیون دلار دارو  وارد می شود


